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AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a hivatal és a sajtó munkatársait, 

valamennyi megjelent vendéget. 

 

Megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 12 fő jelen van, a nyílt ülés határozatképes. 

Távolmaradását előzetesen bejelentette Deák Istvánné, Ferenczi Gábor, Dr. Horváth József és 

Varga-Kovács Beatrix Zsuzsanna képviselők. 

Bejelentette, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének tagja, Fenyvesi Zoltán 

Mihály, a megyei közgyűlés alelnöke - országgyűlési képviselővé választása miatt keletkezett 

összeférhetetlenségére tekintettel - 2018. május 21. napjával lemondott a FIDESZ-KDNP 

szervezet által állított megyei listán szerzett megyei képviselői mandátumáról és alelnöki 

tisztségéről, így megyei közgyűlési megbízatása és alelnöki tisztsége a lemondással megszűnt.  

Hozzátette, képviselői helyére a FIDESZ-KDNP szervezet a listán 12. helyen szereplő Végh 

Lászlót jelentette be jelöltként. 

Elmondta továbbá, a Veszprém Megyei Területi Választási Bizottság 1/2018. (VI.14.) számú 

határozatával megállapította a mandátum megszerzésétt, mely határozat 2018. június 17-én 

vált jogerőssé. A megbízólevél képviselő úr részére átadásra került.  

 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy az új képviselőtársuk az esküt követően gyakorolhatja 

jogait. 

 

Felkérte a megyei közgyűlés új tagját, hogy az esküt a megyei közgyűlés előtt tegye le. 

Felkérte továbbá a jelenlévőket, hogy az eskü letétele alatt szíveskedjenek felállni. Az 

eskütevőtől kérte, hogy az esküszöveg elején az „Én” után a nevét mondani, a szöveg végen 

pedig meggyőződése szerint az „Isten engem úgy segéljen! szöveget. 

 

Eskü  

Az eskü szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

Polgárdy Imre 

Gratulált Végh László képviselőnek, majd kérte, hogy foglalja el helyét a közgyűlésben. Kérte 

továbbá, hogy az eskü letételét igazoló esküokmányt, továbbá a képviselői munkájához 

szükséges titoktartási nyilatkozatot, szíveskedjen aláírni és a Hivatal munkatársának átadni.  

 

Felhívta Végh László képviselő szíves figyelmét a vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségére, a 

köztartozásmentes adózói adatbázisba történő felvétele teljesítésére, valamint a Mötv. 36. §-a 

szerinti összeférhetetlenségi szabályokra, melyről szóló tájékoztatókat már megkapta. 

Végezetül jó munkát kívánt képviselő úrnak. 

 

Az ülés napirendjével kapcsolatban az alábbi bejelentést tette: 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy Dr. Áldozó Tamás, a FIDESZ-KDNP 

Képviselőcsoportjának vezetője napirend előtti felszólalást jelentett be. 

A felszólalás tárgya: Hány képviselőcsoport van a megyei közgyűlésben. Indoka: Az SZMSZ 

9. § (1) bekezdése értelmében: „A közgyűlésben mandátumhoz jutott pártnak vagy társadalmi 

szervezetnek egy képviselőcsoportja lehet.” 
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Tájékoztatta továbbá képviselőtársait, hogy a napirend előtti felszólalás 2018. június 27-én, 

szerdán megküldésre került valamennyi megyei képviselő részére.  

 

Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2018. június 28-ai ülésen a napirend előtti 

felszólalást tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Megadta a szót a napirend előtti hozzászólásra Dr. Áldozó Tamás, frakcióvezető úrnak. 

 

Szó szerinti rögzítés 

 

Dr. Áldozó Tamás 
„Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt Vendégeink! 

Mindenekelőtt kihasználom az alkalmat, - hogy nálam van a szó - és én is gratulálok Végh 

László polgármester úrnak, képviselőtársamnak, akivel a megyei önkormányzat korábbi 

ciklusában már sokan együtt dolgoztunk, itt, a megyei közgyűlésben. Bízom abban, hogy ezt a 

munkát legalább olyan jó színvonalon tudjuk majd folytatni.  

Tisztelt Képviselőtársaim! 

Magyarországon a különböző döntéshozatali szinteket különböző választási eljárási szabályok 

szerint választják meg a képviselőket, különböző szabályok vonatkoznak az országgyűlési-, a 

helyi önkormányzati- és a megyei önkormányzati választásokra. A megyei önkormányzati 

választások abban különböznek a másik kettőtől, hogy az egyéni jelölt fogalmát nem ismeri, 

ennek következtében fogalmilag kizárt az is, hogy valaki független jelöltként kerüljön be a 

megyei önkormányzatba. 

Kizárt, hiszen a megyei választásokon csak szervezetek indíthatnak listákat, viszont az a 

kedvezmény megvan, hogy a megyei önkormányzati választáson, ellentétben az országgyűlési 

képviselő választással, nem csak a párttörvény hatálya alá tartozó szervezetek indulhatnak, 

hanem ettől különbözőek is, például érdekképviseleti szervezetek. 

A jelölőszervezetek megyei önkormányzatba került képviselői ezt követően frakciókat 

alakítanak, és ezek a frakciók a számarányuknak megfelelően kialakítják azt a működési 

struktúrát, amelyben aztán a megyei önkormányzat megbízatásának időtartama alatt működni 

fognak. Ezek a szabályok 1994-től a pártlistás megyei választási rendszer bevezetésével 

kezdődően a mai napig szilárdak és következetesek. 

Ugyanakkor a legutóbbi hírek szerint az egyik, megyei önkormányzatban képviselettel 

rendelkező pártot több képviselője elhagyta vagy elhagyni készül, ugyanakkor én azt még 

nem hallottam, hogy a párttagságot megszüntető képviselők bejelentették volna távozásukat a 

megyei önkormányzatnál az általuk korábban megalakított frakciójából, nevezetes a Jobbik 

Magyarországért Mozgalomról van szó. 

Így lehet, hogy az a helyzet fog majd előállni, hogy ugyan a pártnak nem lesznek tagjai, sőt 

egy másik szervezetnek lesznek a tagjai, de a Jobbik megyei frakcióját fogják erősíteni. 

Azonban ha ez nem így van, akkor az több kérdést is felvet. Először is felveti azt a problémát, 

hogy mit kezdjen a megyei önkormányzat illetve annak az SZMSZ-e, amely korábban nem 

ismerte a független képviselőt minőségében illetve, hogyha egy frakciónak a számbeli 

változását - a kilépések következtében - tudomásul vesszük, akkor a korábban közösen 

megállapított pártok közötti, egyeztetéssel kialakított bizottsági struktúra, bizottsági helyek 

eloszlása milyen irányba és hogyan változzon meg. 

A megyei önkormányzat korábbi Szervezeti és Működési Szabályzata illetve a ma is hatályos 

Szervezeti és Működési Szabályzata ilyen változásokra nem készült fel, hiszen amikor azt 

megalkottuk és többször módosítottuk, akkor abból indultunk ki, hogy azok a 

jelölőszervezetek, akik képviselőket juttatnak a megyei önkormányzatba valamiféle stabil 

összetartó erő következtében működnek együtt. Továbbá azt feltételeztük, hogy a kohézió 
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legalább egy választási cikluson keresztül kitart, amely egyébként 1994 óta a megyei 

önkormányzatban mindig meg is történt. 

Számomra ez azért is furcsa, mert nem látok különbséget a 2014-es és a 2018-as Jobbikban és 

mi az a kohézió, amely megszűnt, hiszen már 2014-től azokat az üzeneteket kaptuk a párttól, 

hogy a korábban vállalt értékekkel szemben a „vizslakölyök simogatás” és a „cicás szelfizés” 

a fő üzenet és ez igazából 2018-ra se változott sokat.  

Én abban látom a megoldást illetve majd a megyei közgyűlés eldönti, hogyan kezeli ezt a 

problémát, hogy ha azok a képviselők, akik most a kilépést fontolgatják, vagy bejelentették, 

vagy az ilyen típusú mozgás valamely fázisában tartanak, - hiszen csak sajtóhírekre tudunk 

egyelőre támaszkodni - azok átülnének abba a frakcióba, amely a korábbiakhoz képest 

meglátásuk szerint sokkal inkább kifejezi azt a fajta elkötelezettséget, amelynek a keretében 

ők politizálnak. 

Köszönöm szépen a figyelmet!” 

 

Szó szerinti rögzítés vége 

 

Polgárdy Imre 

Megkérdezte a képviselőcsoportok vezetőit, hogy van-e hozzászólás a napirend előtti 

felszólaláshoz. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről hozzászólás nem hangzott el a napirend előtti 

felszólaláshoz. 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a meghívó szerint a „A Döntés-előkészítő Bizottság 

272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával 

kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

második körös felhívására vonatkozóan IV. ütem” tárgyú előterjesztéssel összefüggésben az 

ülést megelőzően kiosztásra került három határozati javaslat, melyben a személyes érintettség 

okán döntéshozatalból való kizárásról, a határozatok nyilvánosságra hozataláról és a zárt ülés 

elrendeléséről kell döntenie a közgyűlésnek.  

 

Elmondta, annak érdekében, hogy az előterjesztés megtárgyalásakor valamennyi képviselő 

eleget tudjon tenni a mandátumából eredő választói elvárásoknak, a közgyűlésnek döntenie 

kell az ülést megelőzően kiosztott határozati javaslatokról. Tájékoztatta a megjelenteket, hogy 

az előterjesztést a közgyűlés várhatóan zárt ülésen fogja tárgyalni. 

 

Indítványozta fentiek figyelembevételével a határozati javaslatok elfogadását. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 39. § (1) 

bekezdése szerinti összeférhetetlenségi, valamint a Mötv. 49. § (1) bekezdése szerinti 

személyes érintettség okán döntéshozatalból való kizárásról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett meghozta az alábbi 
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41/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta Dr. Áldozó Tamás Róbert, 

Császár László, Deák Istvánné, Dobó Zoltán, Ferenczi Gábor, Galambos Szilvia, Dr. 

Horváth József, Tábori Ferenc, Végh László képviselők 272/2014. (XI. 5.) Korm. 

rendelet 39. § (1) bekezdése szerinti összeférhetetlenségi, valamint a Mötv. 49. § (1) 

bekezdése szerinti személyes érintettség okán döntéshozatalból való kizárásra vonatkozó 

nyilatkozatait „A Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) 

bekezdése szerinti döntési javaslatával kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Terület- és 

Településfejlesztési Operatív Program második körös felhívására vonatkozóan – IV. ütem” 

című előterjesztés tárgyában.  

 

Ennek alapján, annak érdekében, hogy valamennyi képviselő eleget tudjon tenni a 

mandátumából eredő választói elvárásoknak, valamint a jogalkotói akaratnak, megállapítja, 

hogy nem áll fenn a képviselőkkel szemben összeférhetetlenség, sem személyes 

érintettség, erre való figyelemmel nem zárja ki a képviselőket az előterjesztés 

döntéshozatalából, figyelemmel az EU Bizottság C(2015) 956 sz. határozatával jóváhagyott 

Terület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP), az 1303/2013/EU rendelet 96. cikk 

(3) bekezdés és (5) bekezdés c) pontja, valamint az 1301/2013/EU rendelet 7. cikk , valamint 

a Mötv. 49. § (1) bekezdés rendelkezéseire. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a DEB döntési javaslatok egyetértésével kapcsolatos 

meghozott határozatok nyilvánosságra hozataláról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

42/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése „A Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. 

(XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával kapcsolatos 

egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program második 

körös felhívására vonatkozóan – IV. ütem” című előterjesztés keretében a részére - a 

272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 64. § (4) bekezdése szerint - megküldött DEB döntési 

javaslatait megismerve és megtárgyalva, felhívásonként egy-egy határozatban dönt 

egyetértési jogának gyakorlásáról. A Közgyűlés ezen határozatai akkor hozhatók 

nyilvánosságra, ha a 272/2014. (XI. 5.) Korm. rend. szerinti támogatási döntésről a 

támogatást igénylőt értesítették. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a zárt ülés elrendeléséről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

43/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése figyelemmel a 272/2014. (XI. 5.) Korm. 

rendelet 62. § (1) bekezdésére, a Mötv. 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján „A Döntés-

előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési 

javaslatával kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív 

Program második körös felhívására vonatkozóan – IV. ütem” című előterjesztés tárgyában 

zárt ülés tartását rendeli el. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy Dr. Tarcsa Csaba Megyei Rendőrfőkapitány úr, valamint a 

Dányi Béla a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Igazgatója kérelmezte, hogy 

az általuk elkészített beszámolót és tájékoztatót a közgyűlés első napirendi pontok között 

tárgyalja. Rendőr-főkapitány úr, valamint Igazgató úr kérésének figyelembe vételével került 

megküldésre a meghívó. 

 

Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2018. június 28-i ülésén a napirendi tervezetet 

tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

Indítványozta fentiek figyelembevételével a napirend elfogadását. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

44/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2018. június 28-ai nyílt ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

1. 1. A megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnökének megválasztása  

2. A megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnöke tiszteletdíjának és 

költségtérítésének megállapítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 Majerikné Bánó Katalin, megyei jegyzői titkár, 

 humánpolitikai referens 
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2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése Bizottságai személyi összetételének 

módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 

3. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 

és az ezzel kapcsolatos feladatokról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Dr. Tarcsa Csaba, r. dandártábornok, rendőrségi főtanácsos, 

 a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság rendőrfőkapitánya 

 Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető  

 

4. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2017. évi 

tevékenységéről 
Előadó: Dányi Béla tű. dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos, a 

Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója 
Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György, területfejlesztési referens  

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 2/2018. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

6. A megyei önkormányzatok 2018. évi rendkívüli támogatására pályázat benyújtása  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

7. A 2016. október 2-án megtartott országos népszavazás lebonyolításához felhasznált 

pénzeszközök elszámolásának ellenőrzéséről szóló, az Állami Számvevőszék által 

készített jelentés megtárgyalása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Benis Mária, gazdasági referens 

 

8. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közbeszerzési és Beszerzési Szabályzatának 

módosítása 

Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat és Hivatala 2017. évi 

közbeszerzéseiről  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző 

 Lents Zoltán, pályázati koordinátor 

 

9. Döntés fogszabályozási szakellátási feladat ellátásával kapcsolatban 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető  

 

10. Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2017. évi 

megvalósulásáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 



9 

 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető  

 Arnold György, területfejlesztési referens 

 

11. Veszprém Megye Környezetvédelmi Programja 2018-2022 tervezetének szakmai és 

társadalmi egyeztetésre bocsátása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető  

 Arnold György, területfejlesztési referens 

 

12. Beszámoló a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 2018 év I. félévi tevékenységéről 
Előadó: Vörösmarty Éva, a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 

elnöke 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 Beregszászi Zsolt, bizottsági titkár 

 

13. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2017. évi munkájáról 
Előadó: Dr. Bóka István, a Balaton Fejlesztési Tanács elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető  

 Szücs Imre, területfejlesztési referens 

 

14. Tájékoztató Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Dr. Réfi Jenő, a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

 Társadalombiztosítási és Foglalkoztatási Főosztály 

 főosztályvezetője 

 Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 

15. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

 

16. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

1. 1. A megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnökének megválasztása 

2. A megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnöke tiszteletdíjának és 

költségtérítésének megállapítása 

 

A megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnökének megválasztása 

 

Polgárdy Imre 

Megerősítve a kiküldött előterjesztésben foglaltakat, szóban is ismertette, hogy a Veszprém 

Megyei Közgyűlés társadalmi megbízatású alelnöki tisztségére Vörösmarty Éva képviselőt 

javasolja.  

Bejelentette, hogy képviselő asszony nyilatkozott arról, hogy a társadalmi megbízatású 

alelnöki tisztséget elvállalja, valamint hozzájárult a nyílt ülésen történő tárgyaláshoz. 

Hozzátette, az alelnökválasztás technikai lebonyolítására ügyrendi indítványt kíván tenni, 

melyet az előterjesztésben is jelzett.  

Ügyrendi indítványként javasolta, hogy az alelnök személyének megválasztása az alakuló 

ülésen követett gyakorlat szerint történjen, azaz titkos szavazással – egy jelölt esetén – 

számítógépes rendszer alkalmazásával valósuljon meg.  

 

Megjegyezte, bízik képviselőtársai egyetértésében, majd indítványozta, hogy a közgyűlés 

döntsön az ügyrendi indítványról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az ügyrendi indítványt elfogadta, miszerint az alelnök 

személyének megválasztása az alakuló ülésen kövezett gyakorlat szerint, titkos szavazással, 

egy jelölt esetén számítógépes rendszer alkalmazásával történjen. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatokat a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Felkérte képviselőtársait, hogy az elfogadott ügyrendi indítványra tekintettel az SZMSZ 

rendelkezésének megfelelően a számítógépes szavazórendszer alkalmazásával titkos 

szavazással döntsenek a megyei közgyűlés alelnökének személyéről.  

Felhívta képviselőtársai figyelmét, hogy az alelnök megválasztásához minősített többség kell, 

azaz a megválasztott képviselők legalább 9 egybehangzó „igen” szavazatára van szükség. 
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Indítványozta, hogy a közgyűlés titkos szavazással döntsön Vörösmarty Éva képviselő 

asszony alelnökké történő megválasztásáról. 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

45/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése, a közgyűlés megbízatásának 

időtartamára a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 

74. § (1) bekezdésében foglaltak alapján 

 

Vörösmarty Évát  

a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének tagját 
a közgyűlés társadalmi megbízatású alelnökének választja meg. 

 

2. A közgyűlés felkéri a megyei közgyűlés elnökét, hogy a megyei közgyűlés határozatáról az 

érintetteket értesítse, és a szükséges munkáltatói intézkedéseket tegye meg.  

 

Határidő: 1. pont tekintetében: azonnal 

2. pont tekintetében: 2018. július 06.  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Felkérte a megyei közgyűlés újonnan megválasztott alelnökét, hogy az esküt a megyei 

közgyűlés előtt tegye le, majd írja alá az erről szóló esküokmányt. Felkérte a jelenlévőket, 

hogy az eskü letétele alatt szíveskedjenek felállni. 

Kérte alelnök asszonyt, hogy az esküszöveg elején az „Én” után a nevét szíveskedjen 

mondani, a szöveg végen pedig meggyőződése szerint „Isten engem úgy segéljen!” szöveget. 

 

Eskü  

Az eskü szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Vörösmarty Éva 

Megköszönte valamennyi képviselőtársának, hogy alelnökké választották, majd hozzátette, 

nagy megtiszteltetés számára, hogy a megyei közgyűlés alelnöke lehet.  

Megjegyezte, tizenkét éve tagja a megyei közgyűlésnek, amelyért köszönetét fejezi ki 

Veszprém megye választópolgárainak.  

Elmondta még, igyekszik jól végezni alelnöki tisztségéből eredő feladatait és valamennyi 

képviselőtársa előtt „nyitva áll az ajtaja”. 

 

Polgárdy Imre 

Gratulált a megválasztáshoz, majd jó munkát kívánt alelnök asszonynak. 

 

A megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnöke tiszteletdíjának és költségtérítésének 

megállapítása 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a jogszabályi rendelkezést és az előterjesztésben foglalt javaslatát 

figyelembe véve, a közgyűlés döntsön a megyei közgyűlés társadalmi megbízatású alelnöke 

tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

46/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 71. § (3) és (5) bekezdése, valamint a 80. § (1) és (2) - (3) 

bekezdése alapján 2018. június 28. napjától a megyei közgyűlés társadalmi megbízatású 

alelnöke tiszteletdíja és költségtérítése megállapításáról az alábbi döntést hozta: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megállapítja, hogy Vörösmarty Éva 

társadalmi megbízatású megyei közgyűlési alelnök havi tiszteletdíja: 403.875.- Ft.  

2. A Közgyűlés megállapítja, hogy Vörösmarty Éva társadalmi megbízatású megyei 

közgyűlési alelnök havi költségtérítése 60.581.-Ft. 

3. A Közgyűlés felkéri a megyei közgyűlés elnökét, hogy a döntésről az érintetteket értesítse, 

és a szükséges munkáltatói intézkedéseket tegye meg. 

Határidő: 1., 2. pontok tekintetében: azonnal 

  3. pont tekintetében: 2018. július 06.  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése Bizottságai személyi összetételének 

módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

Bizottságai személyi összetételének módosításáról. 
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A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

47/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megköszöni Vörösmarty Évának, a 

Veszprém Megyei Értéktár Bizottság elnökének, a Pénzügyi és Ellenőrzési Bizottság, 

valamint a Területfejlesztési, Területrendezési és Gazdasági Bizottság tagjának, a Terület- 

és Településfejlesztési Operatív Program Bizottság alelnökének e Bizottságokban végzett 

munkáját. 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 

elnökének – Vörösmarty Éva helyett – Papp Tamás képviselőt, a Bizottság alelnökének 

Végh László képviselőt választja meg. 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Pénzügyi és Ellenőrzési Bizottság 

tagjának – Vörösmarty Éva helyett – Végh László képviselőt választja meg. 

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Területfejlesztési, Területrendezési és 

Gazdasági Bizottság tagjának – Vörösmarty Éva helyett – Végh László képviselőt 

választja meg. 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Terület- és Településfejlesztési 

Operatív Program Bizottság elnökének – Papp Tamás helyett – Latorczai János 

képviselőt, alelnökének – Vörösmarty Éva helyett – Papp Tamás képviselőt és új tagjának 

Varga-Kovács Beatrix Zsuzsanna képviselőt választja meg. 

 

6. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri Dr. Imre László megyei jegyzőt, 

hogy a határozat 2-5. pontjai szerinti személyi változásokat vezesse át a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet 1., 4., 6., 7. és 7a. számú függelékein. 

 

7. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatról az érintetteket értesítse. 

 

Határidő:  1.-5. pontok tekintetében: azonnal 

  6.-7. pontok tekintetében: 2018. július 16. 

Felelős: 1.-5. és 7. pontok tekintetében: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

  6. pont tekintetében: Dr. Imre László megyei jegyző 

 

 

3. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról 

 

Polgárdy Imre 
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Tisztelettel köszöntötte Dr. Gömbös Sándor, rendőr dandártábornok urat, az ORFK 

hivatalvezetőjét, valamint Dr. Tarcsa Csaba rendőr dandártábornok, rendőrségi főtanácsos, 

megyei rendőrfőkapitány urat. 

 

Tekintettel arra, hogy megyei rendőrfőkapitány úr korábban jelezte, hogy szóbeli kiegészítést 

és prezentációt kíván bemutatni, megadta a szót főkapitány úrnak. 

 

Dr. Tarcsa Csaba 
Megköszönte a lehetőséget, hogy számot adhat a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

2017-ben végzett tevékenységéről. Elmondta, prezentációjával szeretné bemutatni azt a 

szakmai tevékenységet, amely a megyei rendőr-főkapitányságon folyik és amely a számokból 

nem biztos, hogy kivehető. 

Fontosnak tartotta kiemelni, hogy az elmúlt évben a megyei rendőr-főkapitányságon személyi 

változás nem történt, a vezetők stabilan, egységesen irányítják a kapitányságot. 

Elmondta továbbá, sikerült megőrizni a lakosság szubjektív biztonságérzetén túl a lakosság 

pozitív megítélését a rendőrséggel szemben, amelyet valamennyi szolgálati forma bevetésével 

értek el. Hozzátette, visszaállításra került a lovas szolgálat, így jelenleg két lóval dolgozik a 

rendőrség a megyében, azonban szeretné minimum négy lóra bővíteni az állományt a 

külterületek, például a Bakony biztonságának erősítése érdekében, valamint a kutyás 

szolgálatot is fejleszteni kívánja.  

Kiemelte továbbá, a tavalyi évben a vizes világbajnokság volt a legnagyobb feladata a 

rendőrségnek, amely problémamentesen lezajlott. Véleménye szerint a rendőrség kiváló 

munkája tovább öregbítette Veszprém megye jó hírnevét. 

A főkapitányság munkájában az aktivitást és a toleranciát emelte ki, melyeket az intézkedési 

számok is tükröznek. Hozzátette, a zéró toleranciát szemlélteti, hogy több mint háromszáz 

ittas vezetővel többet szűrt ki a rendőrség a közlekedésből, ezért kevesebb közúti baleset 

történt az elmúlt időszakban.  

Elmondta még, a tavalyi évben megkezdődött az informatikai eszközök megújítása, a 

szolgálati gépjárművek és a rádió kontingens cseréje. Hozzátette, összesen háromszáznegyven 

rádiót cserélt ki a rendőrség, amely az összeköttetést és gyors reagáló képességet segíti.  

Kiemelte még, a diasoron látható, bűnügyi tevékenységet bemutató térkép alapján 

elmondható, hogy bűnügyi szempontból Veszprém megye a hatodik helyen áll a 

legbiztonságosabb megyék között, amely azt jelenti, hogy a lakosok biztonságban érzik 

magukat és biztonságosnak érzik a megyét. 

Hangsúlyozta, sikerült csökkenteni a bűncselekmények számát, továbbá számos kábítószer 

fogyasztót és ittas gépjárművezetőt fogtak el a rendőrök a megyében, amely az aktivitás 

növekedését jelzi. Hozzátette, jó eredmények születek a felderítés és a nyomozás mérési 

számaiban is.  

Elmondta, a kiemelt bűncselekmények között - melyek igazán befolyásolják az emberek 

biztonságérzetét - sikerült csökkenteni a rablást és a kifosztást a tavalyi évben. 

Elmondta továbbá, a diasoron látható, hogy 2016-hoz képest nőtt a garázdaság, a testi sértések 

és rongálások száma a megyében, amely azzal magyarázható, hogy több bűncselekménnyel 

találkoztak a rendőrök azáltal, hogy magasabb számban vannak jelen a közterületeken, ezért 

gyorsabban észlelik az említett bűncselekményeket, amelyeket megakadályoznak.  

Elmondta még, két emberölés történt az elmúlt évben a megyében és mindkét esetben az 

elkövetőket a bíróság elé tudták állítani.  

Kiemelte, tizenhárom rablás történt 2017-ben, valamennyi magánszemély sérelmére, 

közterületen, amely sajnos magas szám, de örvendetes, hogy pénzintézet sérelmére nem 

történt rablás.  
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Megjegyezte, a tavalyi évben a kamerarendszer fejlesztése nagyban hozzájárult a városokban 

történő bűncselekmények kiszűrésében és megakadályozásában. Hozzátette, a lakásbetörések 

száma is csökkenő tendenciát mutat, Veszprém megye a második helyen végzett a 

felderítésekben. Érdekességként elmondta, nincsenek a megyének saját betörői, azonban 

sajnálatos, hogy az utazó bűnözők szívesen jönnek a megyébe, ezért a rendőrség igyekszik a 

lakásbetörések megelőzésre tenni a hangsúlyt. 

Elmondta még, tizenhét eljárás indult a megyében kábítószer terjesztőkkel szemben, három 

kannabisz ültetvényt sikerült a rendőrségnek realizálni, melyből volt olyan eset, ahol közel 

150 tövet találtak. Hozzátette, ezeknek az ültetvényeknek a felderítése és felszámolása 

komoly, több hónapig tartó előkészítő munkát igényelt a rendőrség részéről. Megjegyezte, 

elsődleges cél a terjesztői hálózat felszámolása. 

A szankcionálással kapcsolatban elmondta, a tavalyi évtől már a figyelmeztetések aránya volt 

magasabb a helyszíni bírság és a feljelentéssel szemben, ahol azt a jogszabály engedte. 

A tulajdoni szabálysértés kapcsán megjegyezte, hogy a bolti lopásoktól az ötvenezer forint 

alatti lopásokig, például a terménylopásnál igyekszik a rendőrség gyorsított eljárással őrizetbe 

venni az elkövetőket és bíróság elé állítani.  

Kiemelte, magasabb közterületi jelenlétet sikerült produkálnia a rendőrségnek a megyében, 

amely a készenléti rendőrség segítségével valósulhatott meg. Hozzátette, a rendőri állomány 

kevésbé volt leterhelve határrendészeti feladatokkal, így magasabb óraszámban, jól 

megszervezett szolgálati rendszerben teljesítettek a rendőrök, melyet a rendészeti állatok 

tovább segítettek. 

Megjegyezte, 2017-ben az utakon kevesebb haláleset és baleset történt, azonban 2018-ban 

időarányosan rosszabb a helyzet. Hozzátette, a balesetek többsége a sebesség nem megfelelő 

megválasztása valamint az ittas járművezetés miatt következtek be. Elmondta, hogy 2016-ban 

10% volt az ittas járművezetők által okozott balesetek aránya, azonban a hatékonyabb rendőri 

munkának köszönhetően ez a szám a tavalyi évre 6%-ra csökkent. 

Elmondta még, bűn- és baleset megelőzési programokkal folyamatosan jelen van a rendőrség 

az iskolákban és óvodákban, továbbá cél a Nemzeti Bűnmegelőzési Tanácsnak egyik 

programjának tesztelése a megyében, melybe magas létszámú iskolás gyermeket kívánnak 

bevonni.  

Bemutatott néhány életképet a rendőrség munkájáról, majd hozzátette igyekeztek a rendőrök 

segíteni minden bajba került polgárnak, amely az intézkedési kultúra fejlődését mutatja.  

A toborzással kapcsolatban sajnálatosnak tartotta, hogy a megyében kevesen, közel 40 fő 

jelentkezett rendőrnek, melyből csak egy része lett rendőr.  

Hozzátette, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 93%-os feltöltöttséggel működik, ezért 

pályáztatni fogják az üres álláshelyeket.  

Elmondta még, széleskörű együttműködés van a rendőrség és más szervek között, a 

katasztrófavédelemmel közös gyakorlatot szerveztek 2017-ben, továbbá véleménye szerint a 

vizes világbajnokság is összehozta a rendvédelmi-, a szakigazgatási- és a közigazgatási 

szerveket, hiszen közös munkával tudták zökkenőmentesen lebonyolítani a rendezvényt. 

Hozzátette, jó együttműködése van a rendőrségnek az erdészekkel, vadőrökkel és 

polgárőrökkel is. 

Két beruházást említett, melyhez a forrás rendelkezésre áll, az egyik Veszprémben, az 

Erzsébet ligetben található egykori IPA-ház, amelynek a felújítására elkészültek a tervek és 

szakmai oktató, továbbképző központja lesz a rendőrségnek, továbbá felújításra kerül az 

egykori révfülöpi rendőrőrs, amely jelen állapotában használhatatlan. Hozzátette, mindkét 

beruházásra az Országos Rendőr-főkapitányság biztosít saját forrásból fedezetet.  

Végezetül megköszönte a figyelmet, majd elmondta a kérdésekre szívesen válaszol. 
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Polgárdy Imre 

Megköszönte Főkapitány Úr kiegészítését és prezentációját. 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Dobó Zoltán 

Megköszönte a részletes tájékoztatót, majd Tapolca város köszönetét tolmácsolta, hiszen 

véleménye szerint kiváló szakmai- és emberi együttműködés tapasztalható a város és a 

rendőrség között. 

Hozzátette, a bűnüldözői tevékenység megmutatkozik az eredményekben és a prevenciós 

munkákban, továbbá számos rendezvény kerül megrendezésre Tapolcán, ahol a város a helyi 

rendőrséggel kiválóan együttműködik. Köszönetét fejezte ki a tapolcai állomány valamennyi 

munkatársának, hogy a rendezvényeken történő személyes megjelenéstől a forgalomkorlátozó 

intézkedések megtervezéséig és kivitelezéséig maximális segítséget nyújtanak. 

Fontosnak tartotta elmondani, hogy kapitány úrral valamint az osztályvezetőkkel is jó 

kapcsolatot ápol, bármikor számíthat a rendőrség segítségére, elősegítve a gyors és hatékony 

beavatkozásokat, továbbá véleménye szerint is érzékelhető a rendőrök átérző képessége és 

segítségnyújtása a polgárok felé. 

Kiemelte még a drogprevenció fontosságát, majd elmondta, továbbra is komoly problémát 

jelent a városban a dizájner drogok jelenléte és bízik abban, hogy a jövőben nem az 

összetételt fogják szankcionálni hanem annak hatását. Elmondta továbbá, Tapolcán több 

terjesztő által jelentek meg újabb összetételű kábítószerek, melyre reagálásként az 

önkormányzat a rendőrség bevonásával létrehozta a Kábítószerügyi Egyeztető Fórumot. 

Elmondta még, míg korábban a kábítószer fogyasztók többsége növényvédő szereket 

fogyasztottak, Pozsonyban a kábítószerügyi találkozón bemutatták a Nyugat-Magyarországon 

is terjedő, új pszichoaktív anyagot, amely alacsony áron, pár száz forintért elérhető bárki 

számára. Hangsúlyozta, nagyon komoly problémát jelent a városnak, hiszen minden 

társadalmi réteget érint, ezért kéri a rendőrség segítségét a drogellenes küzdelemben, továbbá 

kérte minden döntéshozó és befolyással bíró ember segítségét a dizájner drogok kapcsán a 

zéró tolerancia bevezetésében, hiszen gyilkos szerekről van szó.  

Végezetül megkérdezte, a tapolcai rendőrség épülete mikor kerül felújításra, melyet az 

önkormányzat három millió forinttal és bútoradományokkal tud támogatni.  

 

Kérdések 

 

Vörösmarty Éva 

Megkérdezte, hogy hasonló műszerrel történik-e az autóvezetők igazoltatása során a 

drogteszt, mint az alkohol kiszűrése, hiszen az pillanatok alatt kimutatható.  

 

Dobó Zoltán 

Elmondta, vannak olyan gyorstesztek, amelyek 70-80 másodperc alatt kimutatják nyálból 

vagy vizeletből akár a dizájner drogok jelenlétét is, ezért örömmel venné, ha ezt a tesztet 

alkalmaznák a rendőrök Tapolcán is.  

 

Dr. Tarcsa Csaba 

A tapolcai kapitányság épületével kapcsolatban elmondta, márciusban ígéretet tett a tapolcai 

állománygyűlésen, hogy az épület felújításra kerül, amely KEHOP-os pályázatból valósul 
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meg. Hozzátette, véleménye szerint is méltatlan az épület állapota a kapitányság dolgozói 

számára, ezért azon dolgoznak, hogy minél hamarabb megtörténjen a felújítás, hiszen 

szeretné, ha a munkatársai kulturált körülmények között végezhetnék a munkájukat. 

Hozzátette, az ajkai kapitányság is hasonló állapotba van így az is felújításra szorul. 

Elmondta, közúti ellenőrzéskor az ittasságot illetve a bódultságot ellenőrzi az adott rendőr 

illetve a gépjárművezető alkalmasságát a gépkocsi vezetésére, melyre az alkoholteszt a 

leggyorsabb. Hozzátette, valóban vannak olyan gyors reagálású tesztek, melynél a vezető 

előállítása szükséges és a rendőrségen meghatározott szabályok szerint vizeletmintából végzik 

el a tesztet.  

Hozzátette, egyszerűbb az alkohol kimutatása, hiszen a hitelesített, digitális kijelzős készülék 

azonnal kimutatja, ha alkoholt fogyasztott az illető, azonban valamennyi megyei 

kapitányságon megtalálható a drogteszt, továbbá a vizeletvételhez szükséges egységcsomag.  

Egyetértett Dobó Zoltán frakcióvezető úrral, hogy dinamikusan változnak a drogok 

összetételei, melyeket a tesztek nem képesek lekövetni ezért folyamatos lemaradásban, 

utánkövetést tud csak végezni a rendőrség. Véleménye szerint is a jogalkotás szintjén nem 

meghatározott összetevőkre kell koncentrálni, hanem magára az állapotra, amit elér a drog 

hatásmechanizmusa. 

 

Hozzászólások 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Megköszönte az együttműködést képviselőként és polgármesterként, majd elmondta 

véleménye szerint a tudatmódosító szerek használata, - egyetértve Dobó Zoltán frakcióvezető 

úrral - még kiterjedtebb probléma, hiszen az alkoholt a magyar közgondolkodás és 

hagyomány elfogadja és csak az életkorhoz köti a fogyasztását, azonban komoly 

ifjúságvédelmi probléma, hogy már a 14. életévet betöltött fiatalokat is gyakran kiszolgálják 

egyes szórakozóhelyeken, amely elfogadhatatlan.  

A közlekedéssel kapcsolatban elmondta, megkezdődött néhány útfelújítás a megyében, emiatt 

több olyan szituáció van az utakon, amelyek veszélyt okozhatnak. Sajnálattal jegyezte meg 

azt az esetet, amikor a piros jelzés ellenére áthajtott az egyik épülő útszakaszon egy busz. 

Elmondta, tisztában van azzal, hogy nem lehet minden hasonló helyre rendőrt állítani, de 

véleménye szerint ezeken a szakaszokon fokozott figyelem szükséges a rendőrség részéről, 

természetesen ez nem menti fel a felelőtlen autósokat a szabályok betartása alól.  

Elmondta még, nagy érdeklődéssel kísérte nyomon a bűnmegelőzéssel kapcsolatos 

beszámolót és azt látja, hogy Pápán és szerte a megyében elkötelezett munkatársai vannak a 

rendőrségnek, akik a különböző veszélyeztetettségi csoportokat, fiatalokat és időseket 

megfelelő információval, empatikusan tudják ellátni. 

 

Pál Béla 

Megköszönte a részletes tájékoztatást, amely véleménye szerint jól visszaadta a hétköznapok 

során is tapasztaltakat a rendőrség munkájára vonatkozóan. Elmondta, valóban érezhető az 

intézkedési kultúra fejlődése azonban szerinte az állampolgárok közlekedési kultúráján is 

változtatni kellene, hiszen sokszor ezen különbségek okozzák a problémát. 

Elmondta még, látszik, hogy komoly felvilágosító munka történik a megyében a fiataloktól az 

idősekig és valóban érzékelhető a javulás a közterületi jelenlétben.  

Végezetül megköszönte megyei rendőrfőkapitány úrnak a beszámolót és további jó munkát 

kívánt az állomány valamennyi tagjának. 
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Galambos Szilvia 

Elmondta, egyre több állampolgár panaszkodik a hajléktalanok közterületeken történő 

életvitelszerű tartózkodására. Véleménye szerint fontos lenne főleg a nyári időszakban, 

amikor a turizmus az elsődleges feladat, hogy tapintatosan, de látványosan megoldódjon ez a 

probléma. Hozzátette, nehéz feladat, de szerinte következetesen, közös fellépéssel előrelépést 

lehetne tenni ez ügyben. 

 

Dr. Tarcsa Csaba 

Véleménye szerint társadalmi probléma a drogfogyasztás mellet a hajléktalanokkal 

kapcsolatos kérdéskör, melyeket közösen, összefogással tud a rendőrség is kezelni.  

Megjegyezte, a Bakonyban történő szemeteléssel kapcsolatban érkezett a tavalyi évben egy 

megkeresés a megyei rendőr-főkapitányságra, melyet egy nagy ellenőrzés és szemétszállítás 

követett. Ennek következtében több konténer szemetet szállított el a rendőrség közigazgatási 

szervek és egyéni cégek bevonásával, melynek látható eredménye volt. 

Elmondta még, az ülést követően kerül átadásra a vasútállomás mellett felújított körzeti 

megbízotti iroda, melynek célja, hogy minél több rendőr tartózkodjon a vasútállomásnál. 

Hozzátette, az épület közel van a hajléktalanszállóhoz is. 

Elmondta még, szeretné, hogy közösen, rendőri jelenléttel kezelve lenne a hajléktalanokkal 

kapcsolatban említett probléma, azonban sajnos túlmutatnak a rendőrségi hatáskörön ezek a 

kérdések. 

Végezetül megköszönte az együttműködést és a munkát a megyei közgyűlés tagjainak és a 

települések vezetőinek. Hozzátette, igyekszik a javaslatokat beszervezni a munkájába és 

megköszönte a megye valamennyi rendőrjének 2017-ben végzett kiváló munkáját. 

 

Dr. Gömbös Sándor 

Véleménye szerint a prezentációban szereplő adatok impozánsak, azonban a rendőrség az 

állampolgárok és közigazgatási szervek véleményét is fontosnak tartja szem előtt tartani. 

Véleménye szerint jó úton halad a rendőrség munkája, hiszen a csökkenő bűncselekmények 

mellett növekvő lakossági elégedettség tapasztalható valamennyi ezzel kapcsolatos 

közvélemény kutatásban. Elmondta továbbá, Veszprém megye rendőreinek kiváló munkáját 

jelzi az emberölések és a rablások 100%-os felderítése. Hozzátette, örvendetes, hogy a 

folyamatosan növekvő felderítési eredményességi mutató több éve nem csak a megyében, 

hanem országos szinten is egyre magasabb. 

Kiemelte, Veszprém megye több területen élen jár országos szinten, amely a lakosság 

számára is fontos. Példaként említette a reagáló képességet és a szabálysértési ügyintézési 

határidők betartását, amelyek még inkább hozzájárulnak a kiváló eredményekhez.  

Végezetül kiemelte, az Országos Rendőr-főkapitányság évek óta összetett 

teljesítményértékelési rendszert működtet annak érdekében, hogy megmérettessék az egyes 

rendőri szervek egymás között magukat és a tavalyi évben a Veszprém Megyei Rendőr-

főkapitányság tevékenységét kivételesre értékelte az Országos Rendőr-főkapitányság 

vezetése. 

Bizakodását fejezte ki, hogy a lakosság és az önkormányzatok támogatásával a javuló 

eredmények a jövőben is érzékelhetőek lesznek. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

vezetőjének beszámolójáról Veszprém megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság 

érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

48/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a Veszprém 

Megyei Rendőr-főkapitányság 2017. évi munkájáról, Veszprém megye közbiztonságának 

helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos 

feladatokról szóló, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolóját. 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése köszönetét fejezi ki a megyében 

szolgálatot teljesítő rendőröknek a végzett munkájukért. 

 

3. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntésről a Megyei Rendőrfőkapitányt értesítse. 

 

Határidő:  1-2. pontok tekintetében azonnal, 

 3. pont tekintetében: 2018. július 13. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte az Országos Rendőr-főkapitányság hivatalvezetőjének, Dr. Gömbös Sándor 

dandártábornok úrnak, hogy megtisztelte a megyei közgyűlést jelenlétével, továbbá 

megköszönte a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság valamennyi munkatársának a 

megyében végzett elismerésre méltó, áldozatos munkáját. Kérte Dr. Tarcsa Csaba 

rendőrfőkapitány urat, tolmácsolja munkatársainak a Veszprém Megyei Önkormányzat 

köszönetét. 

 

 

4. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2017. évi 

tevékenységéről 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte a Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatósága 

állományából Jackovics Péter tűzoltó ezredes urat, a Veszélyhelyzet-kezelési Főosztály 

főosztályvezetőjét és Dányi Béla tűzoltó dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos urat, a 

Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatóját. 

 

Tekintettel arra, hogy Dányi Béla igazgató úr korábban már jelezte, hogy szóbeli kiegészítést 

kíván tenni, megadta a szót Igazgató úrnak. 

 

Dányi Béla 
Gratulált Vörösmarty Éva alelnök asszonynak és Végh László képviselő úrnak új 

megbízatásukhoz és további munkájukhoz sok sikert és jó egészséget kívánt. 

Tájékoztatásul elmondta, a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2017. évi 

tevékenységéről szóló tájékoztató részletesen tartalmazza a tavalyi évben elért eredmények 

statisztikai adatait, amely határidőn belül megküldésre került a hivatal részére. 

Elmondta, egy rövid kisfilmben mutatná be azt a munkát, melyet a katasztrófavédelmi 

igazgatóság végez.  



20 

 

Hangsúlyozta, a tűzoltóság riasztása a 105-ös segélyhívó rendszeren, a 112-es egységes 

segélyhívószámon keresztül illetve a tűzátjelzés segítségével vagy személyesen is lehetséges.  

Az érkező jelzések a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Tevékenységirányító 

Központjába érkeznek, ahol a tűzoltókat a Pajzs rendszeren keresztül riasztják. Hozzátette, 

2017-ben kettőezer-nyolcszázhét jelzés érkezett a központba. 

Elmondta továbbá, a korábbi évhez képest 36%-kal növekedett a tűzesetek száma a megyében 

azonban a műszaki mentések száma 6%-kal csökkent. A tűzesetek növekedésének oka a 

száraz, csapadékmentes időjárás és a felelőtlen emberi mulasztások. Példaként említette a 

pétfürdői üzem ezernégyszáz négyzetméteres raktárjának leégését, ahol négy 

katasztrófavédelmi mobil labor végzett folyamatosan méréseket, de lakosságvédelmi 

intézkedésre nem volt szükség.  

Elmondta még, kiemelt figyelmet fordít az igazgatóság az állomány gyakorlati felkészítésére, 

a tavalyi évben négyszázkilencvenkét alkalommal helyi ismereti gyakorlatot, száztizenöt 

alkalommal szituációs begyakorló feladatot és ötvenhét alkalommal ellenőrző gyakorlatot 

tartottak, ahol az egész állomány felkészültségét ellenőrizték. Hozzátette, a gyakorlatok 

szervezésnél kiemelt figyelmet fordítanak a veszélyes anyag jelenlétében történő 

beavatkozások megismertetésére, begyakoroltatására és az együttműködőkkel való közös 

feladat végrehajtására. 

A hivatásos tűzoltó parancsnokságok az általuk szervezett gyakorlatokba a működési 

területükön lévő önkormányzati-, létesítményi- és önkéntes tűzoltóságokat is bevonják. 

Kiemelte, az igazgatóság kezdeményezésére 2017-ben első alkalommal hagyományteremtő 

célból megrendezésre került a Védelmi Nap, melynek 2018-ban a rendőrség volt a szervezője, 

melyet a tanulók nagy érdeklődéssel fogadtak. Elmondta még, 

a zánkai Erzsébet táborba nyáron heti rendszerességgel tart bemutatót az igazgatóság, továbbá 

számos szabadtéri rendezvényen a résztvevők megismerhetik a katasztrófavédelem 

rendszerét, tevékenységét. 

Hangsúlyozta, a hivatásos tűzoltók korszerű napi képzéseken vehetnek részt. Elmondta, az 

alparancsnoki állománynak szervezett képzéseknél a tantermi foglalkozások mellett nagy 

hangsúlyt fektetnek a gyakorlatorientált gyakorlati képzésekre. Az önkéntes mentőszervezetek 

számára harmincnégy gyakorlatot szerveztek 2017-ben, melyen ezernégyszáztizenegy fő vett 

részt. Jelezte, hogy a megyében huszonkilenc önkéntes tűzoltó egyesület működött, a tavalyi 

évben, amely örömteli, hiszen 2015-ben ez a szám tizenhat volt.  

Elmondta még, pályázati úton közel tizenöt millió forint értékben kaptak a parancsnokságok 

technikai eszközöket illetve szak- és egyéni védőfelszereléseket.  

Hangsúlyozta, kiemelt figyelmet fordítanak továbbra is az állomány fizikai 

teljesítőképességének megőrzésére, hiszen munkájuk során a felkészülés mellett fontos az 

állóképesség. 

Végezetül elmondta, 2017-ben is megrendezésre került a tűzoltók és az önkéntesek 

sportversenye, illetve 2017. augusztus 28-30. között Veszprém megye adott otthont az 

Országos Tűzoltó Szakmai Vetélkedőnek.  

Elmondta, a nemzeti és szervezeti ünnepek alkalmából megrendezésre kerülő 

állománygyűléseken elismerésben részesítette a megyei igazgatóság azokat a kollégákat, akik 

kimagasló teljesítményt nyújtottak, illetve megköszönte az önkénteseknek és együttműködő 

partnereknek a munkát.  

Hozzátette, a megyei igazgatóság kiterjedt együttműködési kapcsolattal rendelkezik, nagy 

figyelmet fordít arra, hogy a partnerekkel közös végrehajtással végezzék a feladatot és 

komplex módon legyen a lakosság védelmének biztosítása. 

Elmondta még, a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság az alaprendeltetésből 

fakadó feladatait teljesítette az elmúlt évben, hatékonyan és eredményesen járult hozzá 
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Veszprém megye biztonságának javításához, erősítette a lakosság életének és anyagi javainak 

védelmét.  

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Igazgató úrnak a kiegészítését. 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 

közgyűlésnek tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Hozzászólások 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Megköszönte a katasztrófavédelemmel végzett együttműködést Pápa nevében is majd 

megemlítette, hogy korábban, amíg a megyei önkormányzat volt a fenntartója a szervezetnek, 

addig részletesebben ismerte a közgyűlés a felmerülő gondokat, de öröm látni, hogy olyan 

éveket tud megélni a katasztrófavédelem, amit korábban csak remélt, hiszen 2010-ben a 

túlórák ki nem fizetése jelentette a legnagyobb problémát és mára arról lehet beszélni, hogy 

gazdagodig a szervezet gépjárművekkel, technikai eszközökkel.  

Végezetül gratulált a pozitív változásokhoz és reményét fejezte ki, hogy a magyar 

társadalomnak és kormánynak lehetősége lesz a munkalehetőségeket 21. századi 

feltételrendszer szerint biztosítani a katasztrófavédelem számára, hiszen ez jelenti a polgárok 

védelmét a településeken. 

 

Jackovics Péter 

A Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság főigazgatója, Dr. Góra 

Zoltán, tűzoltó vezérőrnagy úr üdvözletét adta át, majd megköszönte a megyei önkormányzat 

együttműködését a katasztrófavédelemmel, egyben tisztelettel kérte, hogy a megye 

településein élők életének és anyagi javainak biztosítása érdekében tett megelőzési, felkészülő 

és reagáló tevékenységet a megyei közgyűlés támogassa.  

Elmondta, a tavalyi évben Főigazgató Úr a szervezeti teljesítményértékelésen az igazgatóság 

teljesítményét kivételesnek értékelte, és a megyei katasztrófavédelmi igazgatóság az 

önkéntesek fejlesztésének területén is nagy előrelépést ért el.  

 

Dányi Béla 

Megköszönte az elismerő szavakat, egyben megköszönte mindenki együttműködését, akik a 

katasztrófavédelmi igazgatóság munkáját segítették. Véleménye szerint az állomány 

tevékenysége során minden területen komoly munkát végzett, amelyet az írásos anyag is 

tükröz. Végezetül megköszönte a megyei szervezeteknek a példaértékű munkát. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság 2017. évi tevékenységéről szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

2017. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2017. évi tevékenységéről 

szóló tájékoztató anyag elkészítését, valamint az Igazgatóság munkatársainak a megyénkben 

végzett áldozatos munkáját.  

Kérte Igazgató Urat, tolmácsolja munkatársainak a Veszprém Megyei Önkormányzat 

köszönetét. 

Megköszönte továbbá Jackovics Péter tűzoltó ezredes, főosztályvezető úrnak, hogy 

megtisztelte jelenlétével a megyei közgyűlést. 

 

Tekintettel arra, hogy a meghívóban szereplő „A Döntés-előkészítő Bizottság 272/2014. (XI. 

5.) Korm. rendelet 65. § (1a) bekezdése szerinti döntési javaslatával kapcsolatos egyetértési 

jog gyakorlása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program második körös felhívására 

vonatkozóan – IV. ütem” tárgyú előterjesztést a Veszprém Megyei Önkormányzat 

Közgyűlése zárt ülés keretein belül tárgyalja, megkérte a meghívott vendégeket, hogy a zárt 

ülés időtartamára szíveskedjenek elhagyni az üléstermet. 

 

Pál Béla 11.10 perckor elhagyta az üléstermet. 

 

Zárt ülés: 11:15 – 11:25 óráig. (A zárt ülés külön jegyzőkönyvben került rögzítésre a 02/103-

27/2018. iktatószámon.) 

 

 

NYÍLT ÜLÉS FOLYTATÁSA 

Polgárdy Imre 

Megállapította, hogy a nyílt ülésen a 17 fő közgyűlési tag közül 12 fő jelen van, az ülés 

továbbra is határozatképes. 

 

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése zárt ülés 

keretében döntött a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program második körös 

felhívásával kapcsolatos egyetértési jog gyakorlására vonatkozó közgyűlési határozatokról, 

azonban a 272/2014. (XI.5.) kormányrendeletben foglalt titoktartási kötelezettségre, valamint 

a meghozott közgyűlési határozatra figyelemmel a döntést tartalmazó határozatok nem 

kerülnek kihirdetésre. 

 

Dobó Zoltán 11.38 perckor elhagyta az üléstermet. 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 2/2018. 

(II.19.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi 

költségvetéséről szóló 2/2018. (II. 19.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 1 

ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett megalkotta az alábbi 

 

5/2018. (VII. 2.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 2/2018. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

6. A Megyei Önkormányzatok 2018. évi rendkívüli támogatására pályázat 

benyújtása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Dr. Áldozó Tamás 11.40 perckor elhagyta az üléstermet. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Megyei Önkormányzatok 2018. évi rendkívüli 

támogatására pályázat benyújtásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 10 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 10 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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65/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat megtárgyalta a megyei önkormányzatok 2018. évi 

rendkívüli támogatására vonatkozó igény benyújtásáról szóló előterjesztést és ezzel 

kapcsolatosan az alábbi határozatot hozza: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése figyelemmel a Magyarország 2018. évi 

központi költségvetéséről szóló 2017. évi C. törvény 3. melléklet I.7. pontja alapján vissza 

nem térítendő támogatási igényt nyújt be a megyei önkormányzatok rendkívüli 

támogatására és a települési önkormányzatok rendkívüli önkormányzati támogatására. 

 

2. A Közgyűlés a benyújtandó támogatási igény összegét 14 623 000 Ft összegben 

jóváhagyja a határozat 1. melléklete alapján. 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy gondoskodjon a 

pályázat előkészítéséről és intézkedjen benyújtásáról, egyben felhatalmazza annak 

aláírására. 

 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

Dobó Zoltán 11:42 perckor visszatért az ülésre. 

 

 

7. A 2016. október 2-án megtartott országos népszavazás lebonyolításához 

felhasznált pénzeszközök elszámolásának ellenőrzéséről szóló, az Állami 

Számvevőszék által készített jelentés megtárgyalása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

Kérdések a napirendhez. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a 2016. október 2-án megtartott országos 

népszavazás lebonyolításához felhasznált pénzeszközök elszámolásának ellenőrzéséről szóló, 

az Állami Számvevőszék által készített jelentésről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 



25 

 

66/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2016. október 2-án megtartott országos 

népszavazás lebonyolításához felhasznált pénzeszközök elszámolásának ellenőrzéséről 

szóló Állami Számvevőszék által készített jelentés összegző megállapításait megismerte. 

 

2. Utasítja a megyei jegyzőt, hogy az Intézkedési Terv Állami Számvevőszék részére történő 

megküldéséről gondoskodjon. 

 

3. Az ellenőrzés során feltárt hibák megszüntetése érdekében az Intézkedési Tervben 

foglaltakat az 1. melléklet szerint elfogadja. Utasítja a megyei jegyzőt, hogy az Intézkedési 

Tervben foglaltak végrehajtásáról gondoskodjon.  

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Dr. Imre László, megyei jegyző 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

8. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közbeszerzési és Beszerzési Szabályzatának 

módosítás 

Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat és Hivatala 2017. évi 

közbeszerzéseiről 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták, és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot elfogadásra, a tájékoztatót tudomásulvételre 

javasolták a közgyűlésnek. 

  

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat Közbeszerzési 

és Beszerzési Szabályzatának módosításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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67/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése jóváhagyja a határozat mellékletében 

foglaltak szerint a Veszprém Megyei Önkormányzat és a Veszprém Megyei 

Önkormányzati Hivatal módosított Közbeszerzési és Beszerzési Szabályzatát. 

 

2. A közgyűlés felkéri elnökét és a megyei jegyzőt, hogy a szabályzatról az érintetteket 

tájékoztassa. 

 

Határidő: 2018. július 9. 

Felelős: az önkormányzat tekintetében: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

a hivatal vonatkozásában: Dr. Imre László, megyei jegyző 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat és Hivatala 

2017. évi közbeszerzéseiről szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Önkormányzat és Hivatala 2017. évi 

közbeszerzéseiről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

 

9. Döntés fogszabályozási szakellátási feladat ellátásával kapcsolatban 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a fogszabályozási szakellátási feladat ellátásával 

kapcsolatban. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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68/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 38/2018. (IV. 26.) MÖK határozatot 

visszavonja, így a Veszprém megyei fogszabályozási szakellátási feladatok ellátására az 

M + R 2003 Kft.-vel (4025 Debrecen, Hatvan u 58., adószám: 13991847-2-09, 

cégjegyzékszám: 09-09-013650) – a továbbiakban: Szolgáltató – 2013. április 30. napján 

kötött és 2013. május 30. napján módosított egészségügyi feladat-ellátási szerződést 

változatlan tartalommal hatályában fenntartja.  

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy a határozatban 

foglaltakról az érintetteket értesítse. 

 

Határidő: 2018. július 13. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

10. Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2017. évi 

megvalósulásáról 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 

2017. évi megvalósulásáról szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

69/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém megyei környezetvédelmi 

program 2017. évi megvalósulásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő:  azonnal  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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11. Veszprém Megye Környezetvédelmi Programja 2018-2022 tervezetének szakmai 

és társadalmi egyeztetésre bocsátása 

 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a PROGRESSIO Mérnöki Iroda Kft. részéről Kaleta Jánosné főmérnök asszonyt. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Kaleta Jánosné, főmérnök asszony nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém Megye Környezetvédelmi Programja 

2018-2022 tervezetének szakmai és társadalmi egyeztetésre bocsátásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

70/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a Veszprém Megye 

Környezetvédelmi Programja 2018-2022 tervezetének szakmai és társadalmi egyeztetésre 

bocsátása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntéseket hozta: 

 

1. A Közgyűlés a Veszprém Megye Környezetvédelmi Programja 2018-2022 tervezetét a 

szakmai és társadalmi egyeztetés lefolytatására alkalmasnak tartja. 

 

2. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy a megyei környezetvédelmi program szakmai és 

társadalmi egyeztetését lefolytassa le. 

 

Határidő:  1. pont esetében azonnal 

 2. pont esetében 2018. augusztus 15. 

Felelős:  megyei közgyűlés elnöke 
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12. Beszámoló a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 2018. év I. félévi 

tevékenységéről 

Polgárdy Imre 

Megkérdezte Vörösmarty Éva alelnök asszonyt, mint az előterjesztés előadóját, az Értéktár 

Bizottság korábbi elnökét, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e 

tenni. 

 

Vörösmarty Éva alelnök asszony nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés 

 

Orbán Imre 

Megjegyezte, a magyar nemzeti értékekről szóló kormány rendelet alapján valamennyi érték 

megyei értéktárba történő bekerülésnek feltétele, hogy először a helyi önkormányzat által 

létrehozott települési értéktárba kerüljön felvételre az adott érték, amelyet a helyi közösség 

hoz létre.  

Megkérdezte, mi a teendő abban az esetben, ha a helyi önkormányzat nem hoz létre értéktár 

bizottságot, azonban olyan érték található az adott településen, amely értéket képvisel és 

megmentésre szorul.  

Megjegyezte, körülbelül öt éve terjesztette be a megyei értéktárba a várkeszői várat, a 

Dabronchoz tartozó ötvöspusztai Széchenyi-kastélyt és Szegedy Róza szülőházát, azonban 

azok elutasításra kerültek, figyelemmel arra, hogy a helyi értéktár bizottság nem hozta meg a 

felvételhez szükséges határozatot.  

Hozzátette, felvette a település polgármesterével a kapcsolatot azonban véleménye szerint ez 

idáig sem hoztak ebben a kérdésben határozatot. Hozzátette, módosító indítvány beterjesztését 

javasolták az önkormányzattól számára, azonban véleménye szerint nem a beterjesztő feladata 

ezzel a kérdéskörrel foglalkozni, hanem központi szabályzás szükséges, amely meghatározza 

ebben az esetben az említett értékek megyei értéktárba történő felvételének lehetőségét.  

 

Vörösmarty Éva 

Hangsúlyozta, valóban azok az értékek kerülhetnek a megyei értéktárba, amelyek felvételre 

kerültek az egyes települési értéktárakban, mint helyi érték.  

Hozzátette, megvizsgálásra kerül az említett probléma valamint utánajár, hogy magánszemély 

is beterjeszthet-e a megyei értéktár bizottság számára javaslatot és tájékoztatni fogja képviselő 

urat.  

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság 2018. év I. 

félévi tevékenységéről. 
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A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

71/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a „Beszámoló a Veszprém Megyei Értéktár 

Bizottság 2018. év I. félévi tevékenységéről” szóló beszámolót megtárgyalta és a határozat 

mellékletében foglaltak szerint elfogadta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

13. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2017. évi munkájáról 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a Balaton Fejlesztési Tanács részéről Oláh Miklós kutatásvezető urat. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni, majd 

megadta a szót kutatásvezető úrnak. 

 

Oláh Miklós 

Dr. Bóka István elnök úr üdvözletét tolmácsolta, majd gratulált Vörösmarty Éva alelnök 

asszonynak és Végh László képviselő úrnak és jó munkát kívánt új megbízatásukhoz. 

Elmondta, a tájékoztatót a Balaton Fejlesztési Tanács a 2018. május 15-i ülésén tárgyalta, 

ahol a Veszprém Megyei Önkormányzat is képviseltette magát, azonban az ülésen további 

kérdés nem merült fel, így jelen ülésen szívesen megválaszol minden kérdést. 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 

közgyűlésnek tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Balaton Fejlesztési Tanács 2017. évi munkájáról 

szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Balaton Fejlesztési Tanács 2017. évi munkájáról szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 
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Polgárdy Imre 

Megköszönte a Balaton Fejlesztési Tanács 2017. évi munkájáról szóló tájékoztató anyag 

elkészítését és további jó munkát kívánt. 

 

 

14. Tájékoztató Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a Veszprém Megyei Kormányhivatal Társadalombiztosítási és Foglalkoztatási 

Főosztály részéről Dr. Réfi Jenőt főosztályvezető urat.  

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Dr. Réfi Jenő, főosztályvezető úr nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 

közgyűlésnek tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről szóló 

tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Megyei Kormányhivatal Foglalkoztatási Főosztályának megyénk 

foglalkoztatási helyzetéről szóló tájékoztató anyag elkészítését és további jó munkát kívánt. 

 

 

15. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági 

döntésekről (II.). 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

72/2018. (VI. 28.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 39/2018. (IV. 26.) MÖK határozat 2. 

pontjára adott jelentést elfogadta. 

 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

16. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2018. április 16 - június 15.) 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 11 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Több napirendi pont nem lévén a nyílt ülést 11.48 perckor berekesztette. 
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A jegyzőkönyvben szereplő napirendi pontokhoz tartozó előterjesztés a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal részére már megküldésre került. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 Polgárdy Imre  Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke  megyei jegyző 

 


